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WYSTARTOWAŁA KOMISJA EKOLOGII I OCHRONY POWIETRZA 

Komisja Ekologii i Ochrony Powietrza rozpoczęła prace. W jej składzie 

znaleźli się radni: Magdalena Bassara, Krzysztof Durek, Marek 

Hohenauer, Bogusław Kośmider, Katarzyna Pabian, Edward Porębski, 

Marcin Szymański, Paweł Ścigalski i Jerzy Woźniakiewicz. Na 

stanowisko przewodniczącego i wiceprzewodniczącego jednomyślnie 

rekomendowano Pawła Ścigalskiego oraz Marcina Szymańskiego.  

Zakres działania nowej komisji to: zagadnienia strategii ochrony środowiska 

gminy miejskiej Kraków, opiniowanie programów dotyczących poprawy stanu 

środowiska naturalnego i ochrony przyrody, inicjowanie działań na rzecz 

zmniejszenia degradacji środowiska, a w szczególności: ograniczenia emisji 

gazów i pyłów do powietrza w tym podejmowanie działań służących 

przywracaniu określonych standardów jakości powietrza, przeciwdziałanie 

zanieczyszczeniu wody, zmniejszenie poziomu hałasu; opiniowanie planów 

inwestycyjnych/dokumentów strategicznych pod kątem ich realizacji  

i negatywnego wpływu na mieszkańców i środowisko naturalne; opiniowanie  

i inicjowanie działań w celu wykorzystania alternatywnych źródeł energii, 

opiniowanie działań dotyczących gospodarki odpadami, podejmowanie działań 

na rzecz ochrony terenów zielonych i zagospodarowania terenów pod parki 

miejskie, użytki ekologiczne, wspieranie działań promocyjnych, 

marketingowych, edukacyjnych w zakresie ochrony środowiska, stała 

współpraca z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej i podmiotami zewnętrznymi zainteresowanymi poprawą środowiska 

naturalnego. 

  

D    AKTUALNOŚCI: 
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Plan pracy komisji: 

2013 rok: 

1. Stałe monitorowanie antysmogowego planu przyspieszenia. 

2. Konsultacje wstępne z Wydziałem Kształtowania Środowiska UMK. 

3. Konsultacje z organizacjami pozarządowymi zainteresowanymi 

zwalczaniem smogu w Krakowie (Krakowski Alarm Smogowy, Stop dla 

Smogu w Krakowie, Kraków Miastem Rowerów etc). 

4. Zaopiniowanie i korekta Wojewódzkiego Programu Ochrony Powietrza. 

5. Stałe spotkania i monitorowanie stanu powietrza przy współpracy  

z WFOŚ, omówienie aktualnych działań w zakresie ochrony przed 

hałasem, ochrony  zbiorników wodnych, działań na rzecz ochrony 

terenów zielonych i zagospodarowania terenów pod parki miejskie. 

6. Współpraca z WFOŚ i NFOŚ w zakresie finansowania wymiany pieców.  

7. Program Ochrony Niskiej Emisji PONE – analiza, dotację, wnioski, 

pozyskanie nowych środków, harmonogram. 

8. Zwiększenie ilości stacji pomiarowych w Krakowie, możliwości finansowe, 

etapy realizacji. 

9. Konsultacje w zakresie przygotowania wstępnego planu wsparcia 

finansowego osób dotkniętych ewentualnymi skutkami zakazu palenia 

węglem i paliwami stałymi. Rozmowa z ekspertami, propozycję finansowe 

i legislacyjne. 

10. Przygotowanie wspólnie z miastem i wdrożenie programów 

promocyjnych dla alternatywnych środków transportu: rower, 

komunikacja miejska.  

11. Przygotowanie założeń budżetowych w celu zabezpieczenia środków 

na walkę ze smogiem w budżecie  na 2014 (antysmogowe 

przyspieszenie). 

12. Wspólne spotkanie Komisji z Marszałkiem Województwa i ustalenie 

wspólnych priorytetów w zakresie poprawy jakości powietrza  

w Małopolsce. 

 



INFORMACJE RADY MIASTA KRAKOWA  czwartek, 4 lipca 2013 r. 
 

3 
 

2014 rok: 

1. Stałe monitorowanie antysmogowego planu przyspieszenia. 

2. Realizacja rozszerzonego programu PONE. 

3. Wdrożenie i realizacja rozwiązań oświetlenia ledowego w mieście. 

4. Działania prewencyjne Straży Miejskiej w zakresie kontroli palenisk. 

5. Wypracowanie koncepcji wsparcia finansowego dla osób, które docelowo 

zostaną dotknięte zakazem palenia węglem i paliwami stałymi w 

Krakowie. 

6. Wdrożenie rozszerzenia strefy płatnego parkowania – omówienie stanu 

realizacji. 

7. Rozbudowa infrastruktury rowerowej – spotkanie z zespołem ds. polityki 

rowerowej w Krakowie oraz organizacjami pro-rowerowymi. 

8. Wspólne spotkanie, konferencja z Sejmikiem Województwa Śląskiego. 

9. Analiza sytuacji i omówienie ilości zlikwidowanych palenisk w roku 2013. 

10. Promocja transportu zbiorowego. 

11. Ogólne działania promocyjne i marketingowe mające na celu 

ograniczenie zanieczyszczeń, promocja akcji związanych z nowymi 

nasadzeniami, rekultywacją terenów zielonych. 

12. Wydatki na sprzątanie miasta, omówienie sytuacji. 

13. „Kraków - Nowa Huta Przyszłości” – wspólne spotkanie z Komisją 

Rozwoju i Innowacji. Rozwiązania technologiczne w zakresie 

pozyskiwania odnawialnych źródeł energii. 

14. Przeprowadzenie działań wspierających w sprawach zmian 

prawnych w zakresie antysmogowego przyśpieszenia. 

15. Realizacja uchwały  śmieciowej, raport MPO w zakresie utrzymania 

systemu gospodarki odpadami. 

16. Spotkanie konsultacyjne z NGO-sami z  zainteresowanymi  poprawą 

jakości powietrza w Krakowie. 

17. Określenie przybliżonego terminu zakazu palenia paliwami stałymi 

w Krakowie.  

18. Przygotowanie harmonogramu realizacji PONE w Krakowie. 

19. Likwidacja określonej liczby palenisk, sprawozdanie WKŚ. 
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20. Zabezpieczenie środków w budżecie na rok 2015 na działania 

antysmogowe. 

21. Edukacja proekologiczna, programy, szkolenia. 

22. Podsumowanie działań komisji, raport sesyjny. (JB) 

O SPORCIE AKADEMICKIM  

W Sali Senackiej Akademii Wychowania Fizycznego odbyła się Komisja 

Sportu, Turystyki i Kultury Fizycznej. Tematem posiedzenia był 

aktualny stan sportu akademickiego.  

Przedstawiciel Akademickiego Związku Sportowego w specjalnie przygotowanej 

prezentacji wyjaśnił czym jest AZS i jak funkcjonuje. Mówił o tym, że jest to 

najbardziej liczna organizacja studencka licząca 50 tysięcy członków, którzy 

regularnie opłacają składki. Zrzesza 300 klubów i 3 tysiące sekcji sportowych. 

Wizytówką AZS jest przede wszystkim sport kwalifikowany, a barwy AZS-u 

reprezentują chociażby Justyna Kowalczyk, Tomasz Majewski czy Otylia 

Jędrzejczak. AZS to jednak nie tylko sport studencki. AZS wspólnie z 

krakowskimi uczelniami zajmuje się również szkoleniem młodzieży w zakresie 

siatkówki, pływania, badmintona i piłki nożnej kobiet.  

AZS boryka się z kilkoma problemami, m.in. zmniejszającym się wsparciem od 

miasta, brakiem własnych obiektów oraz godnej siedziby, a także brakiem 

środków na utrzymanie przystani żeglarskiej na Bagrach. Dlatego też 

przedstawiciele AZS-u zwrócili się do komisji z prośbą o wsparcie w zakresie 

rewitalizacji przystani.  

Kolejne wystąpienie to prezentacja przedstawiciela Klubu Sportowego AZS AWF 

Kraków. Po wymienieniu informacji na temat klubu i pochwaleniu się wieloma 

sportowymi sukcesami, również padła prośba o wsparcie i również dotyczyła 

ona przystani. Tym razem chodziło jednak o Ośrodek Sportów Wodnych przy 

ul. Kościuszki 38.  

W przypadku przystani na Bagrach komisja zobowiązała Zarząd Infrastruktury 

Sportowej do dokonania inwentaryzacji i przedstawienia wniosków na 

posiedzeniu komisji pod koniec sierpnia. Jeśli chodzi o przystań przy ul. 
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Kościuszki radni zastanawiali się i dyskutowali na tym, czy powinno poszukać 

się inwestora chcącego zainwestować w to miejsce. (BS) 

OKRĘTY NA ZNACZKACH 

Do Rady Miasta Krakowa wpłynęła rezolucja autorstwa grupy radnych 

PiS, skierowana do Ministrów: Obrony Narodowej, Administracji i 

Cyfryzacji, prezydentów i rad miast: Gniezna, Lublina, Poznania, 

Torunia i Krakowa w sprawie skierowania wniosku o ujecie na rok 

2015 przez Pocztę Polską emisji znaczków pocztowych okręty – 

miasta.  

W skład 8. Flotylli Obrony Wybrzeża w Świnoujściu wchodzi pięć okrętów 

transportowo-minowych, które noszą nazwy polskich miast.  Oficjalna 

współpraca Krakowa z ORP „Kraków” przypieczętowana została uchwałą RMK z 

14 czerwca 2000 roku. Od tego dnia gród Kraka ma honorowy patronat nad 

jednostką. Dlatego też RMK zwraca się z wnioskiem m.in. do Poczty Polskiej, 

aby w planie emisyjnym na 2015 rok przyjęła i wydała w bloku i serii 5 

znaczków z sylwetkami okrętów transportowo-minowych, z uwzględnieniem 

symboli miast-patronów. Rok 2015 wybrany jest nieprzypadkowo: będzie to 

25. rocznica podniesienia bandery na ORP „Kraków”. (MB) 

Projekt uchwały:  

https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php

?id=68437 

SKLEPY KRÓCEJ W WIGILIĘ I WIELKI PIĄTEK?  

Radny Tomasz Urynowicz jest jednym z pomysłodawców projektu 

uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 

Krakowa dotyczącymi propozycji ograniczenia handlu detalicznego w 

Wigilię Bożego Narodzenia oraz w Wielki Piątek.  

Projekt ten zakłada, że po przeprowadzeniu konsultacji z mieszkańcami 

ustalone zostaną nowe, krótsze godziny otwarcia placówek handlowych. Jak 

piszą radni w uchwale: „Należy podkreślić, iż ograniczenie handlu we wskazane 

Projekt%20uchwały:%20https:/www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=68437
Projekt%20uchwały:%20https:/www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=68437
Projekt%20uchwały:%20https:/www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=68437
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dni ma na celu umożliwienie pracownikom handlu przeżycie doniosłości obu 

świąt”. (MB) 

Projekt uchwały: 

https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php

?id=68378 

PUSTOSTANY DO ZASIEDLENIA 

Komisja Mieszkalnictwa RMK pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały z 11 czerwca 2008 r. w sprawie zasad 

zbywania lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Miejskiej 

Kraków w trybie bezprzetargowym na rzecz najemców: 

https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php

?id=68310.  

Radni wysłuchali też informacji na temat przejmowania pustostanów w poczet 

zasobów gminnych.  

Sławomir Pietrzyk, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Krakowa przedstawił 

projekt rezolucji w obronie spółdzielni mieszkaniowych. Na wniosek radnego 

Bolesława Kosiora dyskusja na jego temat rozpocznie się w sierpniu, gdy 

zapoznają się z nim kluby radnych. (JB) 

TRZY MEDALE 

Do Rady Miasta Krakowa wpłynęły trzy wnioski o przyznanie 

brązowych medali Cracoviae Merenti. Otrzymać je mają: prof. Stefan 

Dousa, Stanisława Centkowska oraz prof. Jadwiga Romańska-Gabryś.  

Projekty te procedowany będą podczas sesji RMK 10 lipca.  

Z wnioskami wystąpiła Kapituła Medalu Cracoviae Merenti, w skład której 

wchodzą: Prezydent Miasta Krakowa (przewodniczący kapituły), Metropolita 

Krakowski oraz Rektor UJ.  

https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=68378
https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=68378
https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=68310
https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=68310
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Prof. Stefan Dousa od 35 lat jest przewodniczącym Rady Programowej Galerii 

Politechniki Krakowskiej, współzałożycielem „Fundacji Promocji Miasta 

Krakowa”, od 1971 r. pracuje na Wydziale Architektury Politechniki Krakowskiej 

w Pracowni Rzeźby. Jest autorem fontanny na placu Szczepańskim. 

https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=68318 

Stanisława Centkowska jest pielęgniarką, założycielką Fundacji dla Dzieci, 

Młodzieży i Dorosłych Niepełnosprawnych Intelektualnie. 

https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=68320 

Prof. Jadwiga Romańska-Gabryś to jedna z najwybitniejszych śpiewaczek 

polskich okresu powojennego. Nazywano ją „Gildą stulecia”, „najlepszą 

Butterfly”, „najpiękniejszym polskim sopranem”. Przez wiele lat była 

primadonną Opery Krakowskiej. 

https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=68322  

(MB) 

 

5 LIPCA 

JERZY FEDOROWICZ – PRZEWODNICZĄCY KOMISJI KULTURY, 

PROMOCJI I OCHRONY ZABYTKÓW: 

godz. 18 - spotkanie z okazji 11. rocznicy wizyty Ich Cesarskich Mości Cesarza 

Akihito i Cesarzowej Michiko, w jego trakcie Krystyna Zachwatowicz otrzyma 

Order Wschodzącego Słońca z Promieniami i Rozetą, ul. Konopnickiej 26 

(zaproszenie: Ambasador Japonii w Polsce oraz Dyrektor Muzeum Manggha) 

 

HARMONOGRAM SESJI RADY MIASTA KRAKOWA W 2013 ROKU: 

• 10 lipca 

D    Z KALENDARZA RADY MIASTA KRAKOWA: 

 

 

 

D    WARTO WIEDZIEĆ: 

 

 

 

https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=68318
https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=68320
https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=68322
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• 28 sierpnia 

• 11 września 

• 25 września 

• 9 października 

• 23 października 

• 6 listopada 

• 20 listopada 

• 4 grudnia 

• 18 grudnia 

 

Z poważaniem, 

Magdalena Bartlewicz 

Referat Informacji i Współpracy Zagranicznej 

Kancelaria Rady Miasta i Dzielnic Krakowa 


